
1-Presentation
The Grasshopper Mk2 is a pod harness, seated position, available 
in 3 sizes, equipped with an inflatable protection. Its particularity, 
like its predecessor, is to have the reserve on the front and its risers 
attached to it. Thus, when you close your chest strap, your reserve 
is armed. This system makes it almost impossible to take off 
without having your waist strap/ventral closed (the rescue drags 
behind the feet). Built in resistant materials, it is nevertheless light 
and extremely comfortable.
Please note, the use of a pod harness requires adaptation if you 
are flying with a seated harness. It will take about twenty flights 
to get used to this change. Also note that the inflatable protection 
is not a device that fully guarantees your safety or your physical 
integrity. The best protection is your decisions! Act accordingly!
The GH2 is equipped of 2 lateral pockets, 1 under seat front pocket 
and 1 large pocket in the back (40l)

The maximum rider weight is 100 kg!
Certified according the EN 1651.
Size Chart :
•	 S : 150-165cm
•	 M : 165-180cm
•	 L : 180-195cm

2-Installation/setup                     
a- Harness :
Mount the foot plate, chamfer forward in the pocket intended for 
this purpose.
Mount the carabiners, opening towards the rear, taking the carrier 
strap and the lumbar/shoulder adjustment strap.
Red link on the left, green on the right.

The accelerator is already in place, however, check that it is 
correctly routed and adjusted. You can shorten it or lengthen it on 
its connection to the pedal.

Adjusting the harness is relatively simple.

You should start by adjusting the seat:
•	 Adjustment of seat depth/backrest inclination (1): pull or release 

the 2 side straps. Make sure that the buckle is in line at the end of 
the adjustment and that it is well covered by its lycra sock.

•	 Adjustment of the shoulder straps (2): pull or release the 2 
shoulder straps. Make sure that the buckles are in line at the 
end of the adjustment and that it is well covered by its lycra 
sock. Do not put too much tension on the shoulder straps, a fine 
adjustment can be made using the chest strap.

•	 Now adjust the length of the lines of the cocoon (3), the 6 lines 
are fitted with a lark’s head, the foot plate with 4 knotted ropes.
Take care to adjust their length at the same knot position in 
order to maintain an ideal tabletop angle.

•	 Adjust the seat straps (4). Release them completely. Pull on 
the straps to put them just in tension. This is the ideal setting 
for LC.If you pull more, you will put more angle to your seat by 
raising your legs. This position can be uncomfortable on long 
flights.
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•	 Finally, close each side of the pod and adjust their tension. You 
have to put the lowest possible tension while having a tight 
cocoon.

By putting too much tension, it will be more difficult to grab and 
enter the pod after takeoff.

1LittleCloud Grasshopper Mk2 Manual / Manuel Grasshopper Mk2



Before the first flight, take the time to adjust your accelerator. The 
adjustment is made at the connection on the accelerator pedal. 
The Harness is delivered with the Speedbar already setup.

b- Reserve
The container must be secured to the chest strap by means of the 
Velcro flap.
Make sure of its symmetry.

Mount the reserve risers supplied with the harness on your reserve 
according to the manufacturer’s recommendations.

Fit the rescue handle.

Attach the risers of the reserve to the buckles of the chest strap, 
by using the Velcro flap.

Insert the reserve into the container, taking care to fit the risers 
behind it, so that half of the reserve protrudes from the middle 
plane (rescue in a vertical position).

Close the flap and Velcro the rescue handle onto it.
Pass each of the 6 needles through their respective red loop, 
guided under the neoprene tunnels.

Be careful never to pass more than one needle per loop.
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If necessary, adjust the container volume compression straps.

Always perform a static test to check that everything is ok/compatible 
and put it back in place, along with the 6 needles. The container 
accepts parachutes whose volume varies from 2.5 to 4l.
Follow the manufacturer’s recommendations for packing your reserve

c- Protection
The protection is already mounted on your harness.
However, if you have to remove it, just open the zip located on 
the front of the harness, remove the locking clip, and remove the 
protection from the front.
For reassembly, do the procedure in reverse then inflate it so that 
it is in place.
Check its airproof ability regularly.
Inflation by mouth does not pose any particular problems 
according to our tests.
However, beware of the accumulation of humidity which could 
lead to mold over time. You can use the bag supply to inflate the 
protection too: open the bag, get it filled up with air. Close it in 
rolling the top. Plug it to the inflatable pipe and transfer the air. 
Repeat until it’s properly filled up!
Do not hesitate to regularly move the locking clip so as not to 
create a fold on the tube and to maintain a good seal.
If the protection is no longer tight, replace it. Beware of makeshift 
repairs that may not resist in the event of an impact.

In the event of impact with the ground during a landing, be 
sure to check the tightness of your protection.

3-Maintenance                          
The Grasshopper mk2 is a rather light pod harness, nevertheless 
its materials are robust.
Regularly check its structure, in particular looking for points of 
wear on the buckles and straps.
Also check the lines of the speed system and its pulleys.
Also check the tightness of the inflatable protection by leaving it 
inflated overnight, for example (note that a leak can also come 
from the inflation tube locking clip).
Avoid cleaning your harness, if absolutely necessary, use a damp cloth.

Do not use chemicals!

If repair is needed, please contact a professional repair shop.
Store your Grasshopper away from heat and humidity.
Also note that the carabiners provided have a lifespan of 5 years 
or 500 hours.

4-Use
To go flying, inflate the inflatable protection using the inflation 
tube, either by mouth or with the bag supplied with the harness.
The inflation is considered sufficient if you are unable to depress/
deform the protection at the level of the seat by more than 1cm 
with your finger. Close the tube by firmly pressing the clip. Check 
that the tube is not leaking.
After putting your bag in the back pocket, close the zip completely.
Put on the harness, close the chest strap on both sides.
Close each side of the pod, taking care of no overlaying line.
Finally clip the chest strap.

Attach the risers of the glider to the main carabiners, then the 2 
sides of the speed bar.
Check your emergency handle and needles.
Check that your accelerator is free of movement.
The settings can be modified in flight, except those of the foot plate.
However, we advise you to properly adjust your harness on the ground.

Folding: deflate the protection, put the reserve on the seat, fold it 
in half, fold down the backrest and finally bring the footboard back.
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Once the rescue opens, straighten up and brace yourself for 
ground impact.
If you have time, try to neutralize your canopy (by the Cs for 
example) and bring it back to you.

You must do everything you can to avoid having to pull the rescue!
Le Villaret 05120 ST martin de queyrieres

5-Reserve folding

DATES OBSERVATIONS

This harness is ok for winching under the supervision of a 
professional! Be careful that there is no interaction between the 
release system of the towing cable and the reserve container. Use 
the main carabiners for this!

Should you ever need to use your rescue:
•	 Grasp the handle with your left hand or your right hand 

depending on the configuration of the incident
•	 Pull to unfasten the needles and tighten the strap that connects 

the handle to the rescue until the rescue comes out of the container
•	 Throw it vigorously

Contact

DLC
Le Villaret 05120 ST martin de queyrieres
France
 
www.littlecloud.fr
info@littlecloud.fr
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Le Grasshopper Mk2 est un sellette cocon, position assise, 
disponible en 3 tailles, pourvu d’une protection gonflable. Sa 
particularité, comme son prédécesseur, est d’avoir le secours en 
ventral et ses élévateurs solidarisés sur ce dernier. Ainsi, lorsque 
vous fermez votre ventrale, votre secours est armé.
Ce système rend quasi impossible le décollage sans avoir fermé sa 
ventrale (le secours traîne dans les pieds). Construit en matériaux 
résistants, il est pourtant léger et extrêmement confortable.
Attention, l’usage d’un cocon nécessite une adaptation si vous 
volez avec une sellette assise. Il faudra une vingtaine de vols pour 
vous habituer à ce changement.
Noter aussi que la protection gonflable n’est pas un dispositif 
garantissant intégralement votre sécurité, ni votre intégrité 
physique. La meilleure protection reste vos décisions ! Agissez 
en conséquence ! Il est équipé de 2 grandes poches latérales, une 
poche sous-cutale et une grande poche dans le dos (40l)

 Le poids maxi du pilote est de 100 kg !
Homologuée selon la norme EN 1651.

Guide des tailles :
•	 S : 150-165cm
•	 M : 165-180cm
•	 L : 180-195cm

2- Installation-réglage         
a- Sellette :
Montez le plateau de pied, le chanfrein vers l’avant dans la poche 
destinée à cet effet.
Montez les maillons, virole vers l’arrière en prenant la sangle 
porteuse et la sangle du réglage lombaire/épaule.
Maillon rouge à gauche, vert à droite.

Le réglage de la sellette est relativement simple.

Il convient de commencer par ajuster l’assise :

•	 réglage de la profondeur d’assise/inclinaison du dossier (1): tirer 
ou relâcher les 2 sangles latérales. Bien veiller à ce que la boucle 
soit dans l’axe en fin de réglage et qu’elle soit bien recouverte par 
sa chaussette en lycra.

•	 réglage des bretelles (2) : tirer ou relâcher les 2 sangles des 
épaules. Bien veiller à ce que la boucle soit dans l’axe en fin de 
réglage et qu’elle soit bien recouverte par sa chaussette en lycra. 
Ne pas mettre trop de tension sur les bretelles, un ajustement fin 
peut se faire grâce à la sangle pectorale.

•	  ajuster maintenant la longueur des drisses du cocon (3), les 6 
drisses sont pourvues d’une tête d’alouette, le plateau de pied 
de 4 cordes à noeuds. Prenez bien soin d’ajuster leur longueur 
de façon identique afin de conserver un angle de plateau idéal. 

•	 ajuster les sangles d’assises (4). Relâchez-les complètement. 
Tirez sur les sangles afin de les mettre juste en tension. C’est 
le réglage idéal pour LC. Si vous tirez plus, vous mettrez plus 
d’angle à votre assise en relevant les jambes. Cette position 
peut s’avérer inconfortable sur de longs vols.
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•	 enfin, fermer les jupes du cocon et ajuster leur tension. Il faut 
mettre la tension la plus faible possible tout en ayant un cocon 
tendu. En mettant trop de tension, il sera plus difficile de 
rentrer dans votre cocon après le décollage.
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Avant le premier vol, prenez le temps de régler votre accélérateur. 
Le réglage s’effectue au niveau de la connexion entre les drisses et 
la pédale d’accélérateur. L’accélérateur est déjà en place, vérifiez 
toutefois son bon cheminement.

b- Secours
Le conteneur doit être solidarisé sur la ventrale par le biais du 
rabat à velcro. Assurez-vous de sa bonne symétrie.
Monter les élévateurs du secours livrés avec la sellette sur votre 
secours suivant les préconisations du constructeur.

Monter la poignée du secours.

Solidarisez les élévateurs du secours sur les boucles de la ventrale, 
en fermant le rabat en velcro.

Insérez le secours dans le conteneur, en prenant garde à ranger 
les élévateurs derrière ce dernier, de manière que la moitié du 
secours dépasse du plan milieu (secours en position verticale donc). 

Refermer le rabat et velcrotez la poignée du secours sur ce dernier. 
Passez chacune des 6 aiguilles dans leur loop rouge respective, 
guidée sous le tunnel en néoprène
 Attention à ne jamais faire passer plus d’une aiguille par loop.

Au besoin, ajustez les sangles de compression du volume du conteneur.
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Effectuez un essai de bon fonctionnement/compatibilité du secours 
en statique pour vérifier que tout est ok et le remettre en place, 
ainsi que les 6 aiguilles. Le conteneur accepte des parachutes 
dont le volume varie de 2.5 à 4l. Suivre les recommandations du 
constructeur pour le pliage de votre secours.

c-Protection
La protection est déjà montée sur votre sellette. Si toutefois vous 
deviez la démonter, il suffit d’ouvrir le zip situé sur l’avant de la 
sellette, retirer le clip de blocage, et sortir la protection par l’avant.
Pour le remontage, faite la procédure dans le sens inverse puis 
gonfler la afin qu’elle se mette en place.
Vérifier son étanchéité régulièrement.
Le gonflage à la bouche ne pose pas de soucis particuliers selon 
nos tests. Attention toutefois à l’accumulation d’humidité qui 
pourrait entraîner des moisissures avec le temps.
Vous pouvez utiliser le sac de rangement. Pour ce faire, remplissez 
le avec de l’air, fermez en roulant l’ouverture, branchez le au tuyau 
de remplissage. Videz le dans la protection et répéter jusqu’à ce 
que la protection soit gonflée.
N’hésitez pas à déplacer régulièrement le clip de blocage pour ne 
pas créer de pli sur le tube et garder une bonne étanchéité.
Si la protection n’est plus étanche, remplacer la.
Attention aux réparations de fortune qui pourraient ne pas résister 
en cas d’impact.

En cas d’impact au sol lors d’un atterrissage, veillez à contrôler 
l’étanchéité de votre protection.

3-Maintenance                          
Le Grasshopper mk2 est un sellette cocon plutôt léger, néanmoins 
ses matériaux sont robustes. Contrôlez régulièrement sa structure, 
à la recherche notamment de points d’usure au niveau des boucles 
et des sangles. Contrôler aussi les drisses de l’accélérateur et ses 
poulies. Vérifiez également l’étanchéité de la protection gonflable 
en la laissant une nuit gonflée par exemple (notez qu’une fuite peut 
aussi venir du clip de verrouillage du tube de gonflage). Évitez de 
nettoyer votre sellette, si cela est absolument nécessaire, utilisez 
un chiffon humide.

Ne pas utiliser de produits chimiques!
En cas de nécessité de réparation, veuillez-vous rapprocher d’un 
atelier de réparation professionnel. Stockez votre Grasshopper à 
l’abri de la chaleur et de l’humidité. Notez aussi que les maillons 
automatiques fournis ont une durée de vie de 5 ans ou 500h.

4-Utilisation
Pour aller voler, gonfler la protection gonflable par le tube de 
gonflage, soit à la bouche soit avec le sac fourni avec la sellette. Le 
gonflage est considéré suffisant si vous n’arrivez pas à enfoncer/
déformer la protection au niveau de l’assise de plus de 1cm avec 
votre doigt. Fermer le tube en pressant fortement le clip. Vérifier 
que le tube ne fuit pas. Après avoir mis votre sac dans la poche 
dorsale, fermer le zip entièrement. Enfiler la sellette, fermer la 
ventrale des deux côtés. Fermer les jupes du cocon en prenant 
garde à ce qu’aucune drisse ne coiffe les jupes. Finalement clipper 
la sangle pectorale.

Attacher les élévateurs de la voile sur les maillons principaux, puis 
les 2 côtés de l’accélérateur.
Vérifier votre poignée de secours et vos aiguilles.
Vérifier que votre accélérateur est libre.
Les réglages sont modifiables en vol, sauf ceux du plateau de pied. 
Cependant nous vous conseillons de bien régler votre sellette au sol.
Pliage : dégonfler la protection, mettre le secours sur l’assise, 
la plier en deux, rabattre le dossier et enfin ramener le plateau. 
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5-Pliage secours

Cette sellette est prévue pour le treuillage sous supervision d’un 
professionnel de cette activité. Prenez garde à ce qu’il n’y ait pas 
d’interaction entre le secours et le dispositif de largage.

S’il vous arrivait d’avoir à utiliser votre secours :
•	 Attraper la poignée avec votre mains gauche ou votre main 

droite selon laconfiguration de l’incident
•	 Tirer pour dégrafer les aiguilles et tendre la sangle qui relie la 

poignée au secoursjusqu’à sortir le secours du conteneur
•	 Le jeter énergiquement

Une fois le secours ouvert, redressez-vous et préparez-vous à 
l’impact au sol. Si vous avez le temps, essayez de neutraliser votre 
voile (par les C par exemple) et ramenez-la à vous. Vous devez tout 
mettre en oeuvre pour ne pas avoir à tirer le secours !

8LittleCloud Grasshopper Mk2 Manual / Manuel Grasshopper Mk2


